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VOICE OF AUTHORITY — Harold Weisberg, of Frederick, Maryland, is recognized as the 
leading authority on the John F. Kennedy assassination. A meticulous researcher, he is the author 
of eight books and his findings make the official Warren Commission's report implausible. See an 
exclusive interview with Weisberg on page ten. 



WILLIS — What is the 
nature of the FBI's intrusion 
into your personal life? 

WEISBERG — That breaks 
down into two parts; what I 
can prove, and what I can't 
prove. Some of it is pretty 
wild. What I was telling you 
about was (the FBI) preparing 
four lawyers through a TV 
station with information that 
they call "public domain" 
material to tear me up in front 
of the audience of this TV 
show; that was in New York. I 
lust learned by accident . . 

that they had an FBI informer 
call in on the show, to red-bait 
me. The moderator of the show 
was a decent, principled for-
mer report. He wouldn't have 
such a thing on his show, and 
I'm the one who protested . . 
and I said I wouldn't think of 
such a thing — not being faced_ 
It grew into a fairly dramatic 
confrontation, and as a result, 
the one platform appearance I 
had — had standing room only. 

On another occasion, when 
entirely by accident, I learned 
of what we later came to know 
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From Politics to Poultry—From Assignations to Assassinations, 

Harold Weisberg—The Undisputed Authority 

On Assassination Facts, Not Fables 

Editor's note: The following Interview by Jim Willis Is not 
meant to sensationalize or dramatize the story of the 
assassination of John F. Kennedy. Mr. Willis was merely 
provided with a rather unique opportunity to speak with an ex-
tremely interesting Individual who has done an Incredible 
amount of investigative work on a significant happening in 
America's history. We are pleased that Harold Weiaburg has 
offered to share his findings with us. 

By Jim Willis 

Harold Weisberg is comfortably seated in a black vinyl recliner 
with his feet propped up — a necessity due to a circulatory prob-
lem. His home in Frederick, Maryland is enhanced by a stone 
fireplace, large windows, and an abundance of green plants. An 
exercise "bicycle" sits in the corner, a wire basket on the han-
dlebars overflowing with a tape recorder and cassette tapes. 

The sounds of typing, and the racket of a duplicating machine 
project from the small office off the living area, where his wife, 
Lillian works to the strains of an opera. 

For all intents and purposes, the atmosphere is what one would 
expect of a typical, 66 year-old, childless couple. However, 
Harold and Lillian depart from the typical by leaps and bounds. 

Weisberg is hailed as the world's most precise authority on the 
John F. Kennedy Assassination, and at least, one of the foremast 
researchers into the similar tragic endings of Robert Kennedy 
and Dr. Martin Luther King, Jr. Some may brand him a fanatic 
or a crusader, of which he is neither by his own admission. What 
he is, is an extremely zealous investigator whose super-human 
efforts at obtaining previously secret documents, and cataloging 
of such, have earned him a world-wide reputation of being the 
only un-refuted voice of authority. 

Above all, Weisberg is not an assassination theorist. Nothing he 
does borders on sensationalism or commercialization. He's never 
been guilty of the corner-cutting work done by his competitors, 
who thrill their American readership with stories of who killed 
John Kennedy and why. Weisberg and his vocation are probably 
even more widely ignored than recognized. He's relatively happy 
with that outcome. It merely enforces his credibility. 

The author of eight books, most of them self-published, he has 
fought insurmountable odds. Abandoned by his original literary 
agent who, in effect, warned him against bucking "official" 
accounts of the JFK assassination, he has progressed to the mil-
lion-seller category of authors. 

His books are painstakingly typed, proof-read, and indexed by 
his wife. Other than the actual mechanical printing process, 
every other facet of the publishing procedure is done at his home. 

His work is of the highest caliber, and his home overflows with 
the hundreds of thousands of documents required by his re-
search. Many of the documents were obtained through litigation 
in which he has challenged those pillars of American intelligence 
operations, the FBI and the CIA. Weisberg doesn't believe that 
just because he's shaking those pillars that the entire structure 
will come crashing down around his ears. 

Although harrassed by the intelligence agencies, it has only 
succeeded in tempering his steel-like fortitude. Weisberg has ob-
tained a majority of his archives, which will be donated to the 
University of Wisconsin, through lawsuits filed under the Free-
dorri of Information Act — first in principle, before its passage, 
and later, after its enactment. 

Weisberg, like many journalists, progressed through the ranks 
as a newspaper and magazine writer, and later went on to 
become a Senate investigator, and an intelligence and political 
analyst for the Office of Strategic Service, OSS, the forerunner of 
the CIA. 

He met his wife while both were employees of the Senate in 
1936. His earlier specialities included cartels and economic and 
political warfare. During the early days of World War II, his per-
sonal investigations and writings were widely credited with lay-
ing the foundation for the taking over of enemy property and 
foreign funds controls. His work was of value to the Justice and 
Treasury Departments, which used the proofs he developed in 
legal and other actions against Nazis and Nazi fronts. He has 
been consulted by Congressional committees, including the War 
Preparedness Committee headed by then Senator Harry Truman. 
Prior to U. S. entry into the war, he also delivered his data to 
agents of the British Ministry of Economic Warfare. 

These earlier writings won the admiration and praise of corre-
spondents, Congressmen, cabinet officers and the White House. 
Whatever he did, he did well. He attempted to ease out from 
under the lime-light and, as he puts it, "I became the soldier who 
solidifies his dream of living in peace and quiet out in the 
country and becoming a farmer. I became a farmer," 

He certainly did. From his farm in liyattstown, Maryland, he 
became the country's best chicken fanner, elected during the 
only "dressed" poultry competition ever held. The year was 1957 
and Lillian, his wife, became the National Chicken Cooking 
Champion. In 1959 he was the National Barbeque King and the 
originator of marinate as a barbeque sauce. Rounding out his 
career as the paragon of poultry, Weisberg was named the Mary-
land Chicken Cooking Champion. 

When low-flying military helicopters virtually destroyed his 
farm, it was liquidated. Weisberg's brief repast was interrupted 
by the JFK assassination. His keen eyes noted blatent 
discrepancies in the official account of the crime, and he dusted 
off his armor and prepared for battle. 

Harold Weisberg will admit he hasn't won the "war" yet. But, 
if the total number of battles to his credit are any indication, one 
might be tempted to place a wager on the outcome. 

The following interview was conducted last Saturday at the 
Weisberg home in Frederick. The interview, is, by necessity, 
long, and therefore will be continued in The Republican. On the 
other hand, it only scratches the surface of Harold Weisberg. 



as the FBI's COINTELPRO 
operations ... 

WILLIS — Was it mail inter-
ception or ... 

WELSBERG — No, this had 
to do with an effort to use FBI 
informants to entice an FBI 
target, J. B. Stoner, a racist of 
the National States Rights 
Party . . . into racial violence. 
Stoner told me about this : . 
when Stoner was in Baltimore 
he called me at Friendship 
Airport and told me. I was 
asked by the Department of 
Justice, Criminal Division, to 
go to the Internal Security 
Division for an entirely differ-
ent reason . . . they had just 
endicted some American 
mercenaries who were in con-
stant violation of the 
Neutrality Act. I had inter-
views with some 

In the course of this, I told 
the Internal Securities 
Division, "by the way you 
might want to know what some 
FBI informers reportedly are 
up to doing, because it could 
make a lot of trouble." Then I 
told them this story that Stoner 

had told me. 
Well, of course the Internal 

Security Division took this up 
with the FBI . . . that didn't 
suit the FBI at all. It (the FBI) 
then evolved and circulated a 
report in which it said it was 
obvious that I was conspiring 
with this notorious anti-Semite, 
Stoner, to besmirch the fair 
and clean name of the FBI. 
And these are only some of the 
indications of their intrusions 
into my private life and af-
fairs. 

WILLIS — In the intro-
duction to your first published 
book, "Photographic White-
wash," you stated that due to a 
broken contract with a pub-
lisher, you sent manuscripts of 
your first complete book, "Os-
wald in New Orleans," to more 
than a hundred publishers all 
over the world . . . and that 
strange things happened to the 
manuscripts, etc. Could you 
elaborate on that? 

WEISBERG — Oh, you mean 
the manuscript that was inter-
cepted. That was of "Oswald in 
New Orleans, 	. . that's the 
only reason "Photographic 
Whitewash" appeared first -
because I had completed 
"Oswald" and put it in the 

mail, as I remember on April 
17, and I don't think I began 
"Photographic" until in May. 
In any event, it wasn't until 
after this manuscript dis-
appeared . . . it disappeared 
once on the way to New York, 
and then on the way to Wash-
ington. It didn't surface in NY 
until I got a carbon copy there 
by other means . . the carbon 
copy cost me Italian publi-
cation, and the copy that never 
reached Washington was sup-
posed to go to a friend of mine 
on the Times of London. 

Six weeks after it was 
mailed in NY, I received it 
where we then lived in Hyatts-
town, in a postoffice wrapper 
without a single edge, 
(referring to the written copy), 
or a piece of paper being 
marred in any way . .. and a 
little note saying "this package 
was found without its wrapper 
in the Washington Post Office, 
and we are sending it to an ad-
dress which we find on the in-
side. Well, my name was on 
the inside, but the address they 
used was not on the inside. 

WILLIS — On March 1, 1967, 
the then District Attorney of 
New Orleans, Jim Garrison, 
made worldwide headlines by 
announcing the arrest there of 
Clay Shaw, a wealthy New 
Orleans businessman and real 
estate developer, and also the 
founder and director of the 
International Trade Mart in 
New Orleans. Garrison's office 
charged Shaw with conspiracy 
involving the assissinatlon of 
JFK. What, if any, was your 
involvement with Garrison? 

WEISBERG — I didn't really 
have an involvement with 
Garrison. I first went down 
there when he asked me to 
testify before the Grand Jury. 
I declined to go until after I 
had completed "Oswald in 
New Orleans," and had the 
manuscript in the mail . . I 
think April 18 was when I went 
down there. I went down again 
in November and at that point 
I began to wonder what was 
going on. By February, when I 
was down there again, I was 
certain that these people were 
not preceding as I would, and 
the rifts between us began to 
widen. I maintained a good 
relationship with some of 
Garrison's staff . . but as I 
made stronger and stronger, 
and less diplomatic efforts to 
restrain some of Garrison's 
greater excesses, I became 
more and more, persona non  

gratia. 
WILLIS — Do you person-

ally believe that Garrison was 
on the right track up to a cer-
tain point? 

WEISBERG — I think he 
was right in believing that 
there should have been an 
investigation in New Orleans 
and that there was criminal 
activity in New Orleans rele-
vant to the John Kennedy 
assassination. I never had any 
interest in Shaw — never cast 
Shaw in the role in which 
Garrison did — never investi-
gated Shaw. All of my work in 
New Orleans centered around 
Oswald. My interest was 
Oswald. 

WILLIS — The day following 
the arrest of Clay Shaw, Garri-
son's office announced that 
Shaw was none other than 
Clem Bertrand, who according 
to attorney Dean Andrews' 
testimony before the Warren 
Commission, called him the 

day after the assassination and 
asked him to go to Dallas to 
defend Lee Harvey Oswald, the 
alleged assassin of President 
Kennedy. Do you believe that 
Clay Shaw was in fact, Clem 
Bertrand? 

WEISBERG — Shaw may 
have very well have been Clem 
Bertrand. 

WILLIS — It has been 
alleged that Clay Shaw was a 
practicing homosexual. Do you 
feel that if Clay Shaw was in 
fact "Clem Bertrand," that he 
merely used this alias in an 
attempt to cover up his homo-
sexuality or do you believe that 
this alias was used in con-
nection with intelligence work, 
with perhaps the CIA? 

WEISBERG — I think that 
it's inevitable that Shaw had, 
at the very least, an innocent 
and proper intelligence con-
nection . . . the CIA has since 
admitted that much. It would 
have been impossible for a 
man in his position . . . not to 
have been a source for both the 
FBI and the CIA. It would 
have been entirely proper, in 
the case of the FBI in parti-
cular, quite necessary. There 
were people like the 
Nicaraguan dictator who came 
to New Orleans. Now anyone of 
these visits could have been 
the occassion of an assassi-
nation. So I think that it was 
only right and proper that the 
FBI know about these things .. 
. we live in a world in which 
intelligence agencies are  

necessary, and I see nothing 
wrong at all 	. with that part 
of Shaw's function. I have in 
"Oswald in New Orleans," by 
direct quotation, what ap-
peared first in Europe in which 
it was alleged that Shaw did 
have other functions. 

WILLIS — According to 
Garrison's investigation, In 
mid-September of 1963, Perry 
Raymond Russo, a 25 year old 
insurance salesman, testified 
that he attended a meeting at 
the apartment of his former 
roommate, David Ferrie. 
loss° claimed that (in addi-
tion to himself), Clay Shaw, 
Lee Harvey Oswald, and David 
Ferrie, discussed assassinating 
President Kennedy in a "tri-
angulation of cross-fire." Have 
any of the documents you've 
obtained, established any con-
nection between Ferrie and 
Oswald? 

WEISBERG — Yes and no. I 
think it's inevitable that they 
were in the Civil Air Patrol to-
gether. 

WILLIS — Ferrie was a 
flight instructor, Is that right? 

WEISBERG — Ferrie then 
was officially not a member, 
but unofficially was active. 
He'd been involved in a 
number of problems and as a 
result, he had withdrawn from 
official leadership. However, 
he was a participant. 

WILLIS — Is it correct that 
an eyewitness testified that he 
saw Clay Shaw and David 
Ferrie together at a local air-
port one day when he took his 
son there for flight instruction. 
Which would be same airport 
where Ferrie was active in the 
Civil Air Patrol. 

WEISBERG — Yes, that was 
an eye-witness who didn't show 
up until the very end of the 
presentation of the state's case 
• .. the prosecution case. 

WILLIS — What about the 
death of David Ferrie? 

WEISBERG — I have no 
personal knowledge of that ... 

I can give you two accounts. 
Garrison says that Ferrie 
could have committed suicide 
by taking Preludin, which is 
for thyroid problems. Ferrie 
used to get all sorts of medi-

cines without a doctor's pre-

scription. Ferrie had a history 

of weak blood vessels and one 

at the base of his skull rup-
tured. Garrison thinks that the 
Preludin could have caused 
that. I have no way of know-

ing. 
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"The number of plots are legion . . . the 
number of schemes to kill John Kennedy 
can't begin to be counted of those that 
are known. 
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"I would say that John Kennedy was killed 
as a result of a conspiracy in which Oswald 
may not have fired a shot . . . 

WILLIS — What about Perry 
Russo? 

WEISBERG — I think that 
he is a non-stop liar. I tried to 
interest Garrison in that, and I 
couldn't. 

WILLIS — Russo was quite 
obviously Garrison's "key wit-
ness," and he didn't have 
much of a case against Shaw 
without this testimony . . . is 
that correct? 

WEISBERG — Right. He 
could have had other things, 
but he didn't. But I think that 
the basic weakness with Garri-
son's case, was that Shaw was 
not guilty of the charge. On the 
other hand, I think that when 
Garrison had his own "Rush to 
Judgment," (referring to a 
book by Mark Lane), and 
charged Shaw with the perjury 
on issues that had been adjudi-
cated. He made a serious mis-
take. On the other hand, I  

think Shaw did commit perjury 
in two areas where Garrison 
didn't charge him. And I find 
myself wondering why Shaw 
would have committed per-
jury•. They had to do with his 
alibi. There was a well-known 
allegation made by a number 
of people that they had seen 
Shaw and Oswald together at 
Clinton, Louisianna during the 
time of a voter registration 
campaign. 

WILLIS — That was where 
they were identified in a 
limousine? 

WEISBERG — Yes. 
WILLIS — There were 

several eye-witness testi-
monies to that weren't there? 

WEISBERG — They (the 
witnesses) were the most un-
likely people, and they were 
very impressive people. They 
were credible people. I don't 
know what the truth of it is, 
but those were the kind of  

people that if I were on a jury, 
I would believe as close to 
completely as possible. 

WILLIS — I know that you 
are not an assassination 
"theorist," but has your re-
search and the manuscripts 
you've obtained, borne out any 
one assassination theory, more 
than another? 

WEISBERG — No. There is 
no basis on which they can, 
and I am not a conspiracy 
theorist. I regard conspiracy 
as a question of legal fact . . 
conspiracy under the law, is 
the combination to do wrong, 
plus an overt step to get it out 
of the area of free speech. If 
the crime, and this applies to 
both cases, was beyond the 
capacity of any one person, on 
that basis alone, you have 
proof of a conspiracy. This 
does not tell you who the 
conspirators were. The only  

way in which you can decide 
for yourself on a reasonable 
basis, who the conspirators 
were, or may have been, is to 
work backward from the 
corpus delecti evidence. That 
is, from what we know to be 
with some certainty, basic facts 
of the case in the John Ken- 

nedy assassination. This is 
such things as the medical and 
ballistics evidence. 

WILLIS — You filed suit for 
the spectographic evidence 
from ballistics analysis, didn't 
you? 

WEISBERG — That's the 
case that turned the law 
around. That's the case that is 
before the Court of Appeals 
now. Identified as #230170, it's 
the first case filed anywhere 
under the Amendment Act, and 
there it is #75226. 



QUESTIONS RAISED — Following the shooting of JFK, the Warren Commission concluded 

that only three shots were fired, and that they came from the sixth floor of the Texas School Book 

Depository in Dallas. However, evidence which should have been vital to the Commission's 

conclusion was either suppressed or largely ignored. Pictured above is a section of the curb from 

the street on which the President was killed. It bears the identation of a bullet, or bullet fragment. 

A fragment of that bullet struck a bystander, James Tague, in the face. In his second book, 
"Whitewash II," Harold Weisberg discloses evidence of a second apparent bullet mark on the 

sidewalk. The FBI investigated and concluded, "... it could not have come from the direction of 

the window" of the Book Depository. How many shots were fired on November 22, 1963? From 

where were they fired—and most importantly, who fired them? 

WILLIS — On November 9, 
1963, the intelligence division 
of the Miami Police Depart-
ment taped a conversation be-
tween a man identified as 
Joseph A. Milteer, who as an 
organizer for the "States 
Rights Party," a "right-wing" 
organization. Milteer con-
versed with an FBI informant. 
The tape recording revealed 
the discussion of plans to 
assassinate President Ken-
nedy. Since the introduction of 
this document in your book 
"Oswald in New Orleans," 
have you discovered any addi-
tional evidence relating to 
what is now referred to as the 
"Milteer Documents?" 
WEISBERG — Yes and no .. . 
the FBI is "stone-walling" me 
on that, so a friend of mine, 
and a writer in Miami, Dan 
Christianson, filed a separate 
report, and he got a stack of 
records about four, five, six 
inches high. I did obtain that 
withheld page of CD-1347, and 
it says exactly what I said it 
says in my book "Frame-up." 
It relates to the meaning of the 
plan and the attack on the 16th 
Street Church (a racially 
volatile incident that occurred 
in Birmingham, Alabama). 

(In the) Hoch, Steller, and 
Peter Dale Scott Anthology, I 
gave my permission for them 
to use my work without paying 
attention to what they were 
using. When I saw that they 
were taking that, I asked that 
it be withdrawn for two dif-
ferent reasons. 

First, it is anything but a 
fair sample of my work; and 
second of all, I knew very well 
that they were not using it in 
context. My point was, how in 
the world can we have this 
kind of information and not 
have it investigated . . . and I 
didn't go any further than that. 
The man, Milteer, was a 
member of Stoner's party and 
was also interested in starting 
a competitive party. 
WILLIS — Was the direct 
threat revealed by the 
"Milteer Documents," ignored, 
or did the authorities assume 
that, if the assassination at-
tempt did take place, it would 
do so in Miami only? 
WEISBERG — It was not 
ignored, and it was ignored. It 
was not ignored in that it is the 
factor, or one of the factors, 
that caused the cancellation of 
the President's motorcade in 
Miami, on I think, November 
19 (when he appeared before 

the Inter-American Press 
Association Convention.) It 
was ignored by the FBI and 
the Secret Service, and the 
Warren Commission to the 
degree that the Warren 
Commission was never given 
either a copy of the tape or a 
transcript of it—both of which 
were given to both the FBI and 
the Secret Service by the 
Miami Police. I print the 
transcript in "Frame-up," my 
book on the King assassination. 
WILLIS — Is the transcript, as 
it appears in the book "The 
Assassinations—Dallas and 
Beyond," edited by Peter Dale 
Scott, Paul L. Hoch, and 
Russell Stetter (Vintage Books, 
1976) complete in text? 
WEISBERG — No. 

WILLIS — Was the transcript 
complete when you submitted 
it to them? 
WEISBERG — It was com-
plete in so far as the Miami 
Police made it available—that 
is mostly, but not entirely, 
complete. As I remember it, it 
was about six pages. 
WILLIS — The conversation in 
the transcript is very hard to 
follow. 
WEISBERG — Yes, it is hard 
to follow. They jumped around, 
in part, because Somerset, the 

FBI informer, who was then 
working for the Miami authori-
ties, was trying to direct it the 
way he wanted it to go. The 
tape does not include what, I'm 
told, was the purposes of 
arranging for their conver-
sation to be taped. That is, that 
Milteer was suspected of 
preparing for a racial incident 
during. . what was planned to 
be a peaceful demonstration on 
Flagler Street. 

So you see my work differs 
from that of others, first, I'm 
not a conspiracy theorist; 
second, I'm doing exactly the 
kind of work I did profes-
sionally as a young man as a 
Senate investigator and as an 
Intelligence analyst. I deal 
with evidence, and my ways of 
attaining the evidence are not 
nearly as unorthodox as they 
seem to be. 

It's just that they require 
more work than most people 
are willing to invest. For 
example, in these Freedom of 
Information cases, they take 
an enormous amount of work, 
because there is no case in 
which the FBI doesn't resist in 
every way they can. They are 
immune to almost anything. 
The question I've asked over 
and over again, is, who 
prosecutes the prosecutor? 

The FBI's counsel is the 
Department of Justice, com-
monly the United States at-
torney in the jurisdiction. 
What's he going to 
prosecute—his client? Of 
course he's not. And who would 
dream of prosecuting the FBI? 
.So they can get away with all 

kinds of things, including 
perjury, which Is a not un-
common FBI practice. That's 

what makes these cases so 
difficult and costly . . . tor-
turous. 
WILLIS — Surely, in your own 
mind, from the evidence you 
have reviewed you have for-
mulated some t onjecture as to 
what elements were respon-
sible for the assassination of 
President Kennedy. 
WEISBERG — I would say 
that John Kennedy was killed 
as a result of a conspiracy in 
which Oswald may not have 
fired a shot—and that those 
who we>i•e parties to the con-
spiracy had to be in a position 
to either involve Oswald, or to 
have been able to have set 
Oswald up as a patsy. 
WILLIS — Would it be a 
reasonable guess to assume 
that those persons who were 
responsible for "setting up" 



CONCLUSIVE PROOF — Pictured above is an actual FBI photo of the shirt President John 

F. Kennedy was wearing when he was cut down by an assassin's bullet. The photo is used by 

Harold Weisberg in his book, "Post Mortem" to refute the Warren Commission's report that 

claims a hole under the button (see arrow) was caused by a bullet—as was the hole below the 

neckband on the right side of this photo. Weisberg notes that these are not "holes," but slits. The 

photo also shows that when the shirt is buttoned, the slits do not coincide, and on this added basis, 

could not have been made by a bullet. Weisberg concludes that the FBI and the Warren 

Commission both knew their representations were false, and that this damage to the shirt was 

done when the President's necktie was cut off by nurses under a doctor's supervision, during 
emergency treatment of JFK. 

Oswald, could have been in-
telligence personnel, or per-
sons with a previous intelli-
gence background? 
WEISBERG — I think that's a 
reasonable guess. I try to 
avoid these things, but I think 
that of all the possibilities, I 
would have to agree with you 
that you have one of the more 
likely ones. 
WILLIS — There are a number 
of theorists who have pointed 
fingers at the CIA, the Mafia . 

WEISBERG — I think it's im-
possible. I think it is totally 
impossible that the CIA, on an 
organizational top-level, was 
involved. I think it is totally 
impossible. 

I think it is not impossible 
for free-lancers, who are not 
unknown in any intelligence 
agency, to have had an in-
volvement, and to have con-
sidered it the height of 
patriotism. And the way that 
kind of thing would work out 
would be. and I don't mean to 
be making accusations and 
using illustrations, if the Viet-
namese haunchos did the job, 
they would make it look like 
the Cubans did. The Cubans of 
the CIA. 

If the Cubans of the CIA did 
it. they would tend to make it 
look like the Vietnamese did it. 

This is a Byzantine world,  

composed of people who, for 
the most part, were recruited 
on the basis of political pre- 
conceptions 	that 	were 
congenial to those who wanted 
them to work for them . . . 
almost exclusively it meant, 
those who are virtually patho-
logically anti-Soviet. And 
people of this kind, could very 
well have considered the 
President• a traitor . . . and 
been genuine in the belief. 
WILLIS — Do you give any 
credibility at all to Fidel 
Castro's involvement? 
WEISBERG — Totally im-
possible. Of all the impos-
sibilities, that is perhaps the 
most completely impossible. 
And I'll tell you why. If you 
stop and think about the 
solution to the Cuban Missile 
Crisis, it wound up with John 
Kennedy guaranteeing the 
territorial integrity of Cuba. 
Do you think Castro would kill 
the only real defense he had? 

The Russians can't defend 
Castro or Cuba under their 
mutual defense treaty. But if 
the United States ever decided 
to do something to Cuba, there 
would never be an opportunity 
for the Soviet Union to defend 
Cuba. So in realistic terms, 
Kennedy was the only real 
protection Fidel Castro had. 
There is no possibility that 

Castro would have undertaken 
to eliminate his only insurance. 
Especially not when he knew 
that Lyndon Johnson would be 
the next man. 
WILLIS — What about a 
possible Mafia connection to 
the assassination. Particularly 
through Johnny Roselli, a 
noted crime figure whose 
decomposed and dismembered 
body was found floating off of 
Miami in a 55-gallon drum on 
August 7, 1976. The conjecture 
of the Committee to 
Investigate Assassinations, 
under the direction of Bernard 
Fensterwald, Jr., i a part-time 
resident of Deep Creek Lake) 
is that this gangland-style 
execution was carried out in 
revenge for Roselli having 
secretly informed the govern-
ment that he believed some of 
his former associates had gone 
on to murder President 
Kennedy . . . possibly with the 
help of Castro? Do you suspect 
such a connection? 

WEISBERG — It just doesn't 
exist. This isn't even good 
romanticizing. The number of 
plots are legion . . . the 
number of schemes to kill John 
Kennedy can't begin to be 
counted of those that are 
known. How many there were 
that were not known, we will 

never be able to even guess. 
There is no connection 

between a plot against Castro 
and the killing of Kennedy. 
This theory was launched by a 
former top Department of 
Justice character who leaked it 
originally to Drew Pearson, at 
a time when it could do what it 
succeeded in doing—confuse 
Garrison. There's no basis for 
it. 
WILLIS — What about the 
Committee to Investigate 
Assassinations' reports that 
Sam Giancana, the reputed 
Chicago Mafia leader whose 
death be was found shot to 
death in his home on June 19, 
1975) may have been due to 
some connection with the 
assassination of Kennedy. 
They also stated that he was 
the coordinator of the anti-
Castro CIA-Mafia assas-
sination conspiracies. Do you 
see his death as being at-
tributed to any visible con-
nection with the Kennedy 
assassination? 
WEISBERG — Both of them 
(Giancana and Roselll) had 
already talked. I think they 
were killed simply because 
they talked—not because of 
what they said. Certainly not 
because of what they said 
about the John Kennedy assas-
sination. It was not material to 
anything. But, the Mafia does 
not permit talking. 

Giancana had been before 
the Grand Jury; I'm not 
certain, but I think Roselli had 
been. And don't forget they 
had talked to their lawyer who 
"leaked." There was no need 
for them to tell their lawyer 
that . . . they weren't under 
such charges. 

But why would the Mafia 
want to kill John Kennedy? To 
get at Bobby (Kennedy, who as 
U.S. Attorney General, laun-
ched a major crack-down on 
organized crime)? The way 
you get at Bobby, is by killing 
Bobby. 
WILLIS — So it was also 
thought that the Mafia had 

planned attempts on the life of 
Robert Kennedy. Is this true? 
WEISBERG — Well, you can 
hear 	all 	kinds 	of 
things—especially if you read 
the works of theorists. I know 
of no factual basis to credit 
any of these things. 

The Mafia is one of the 
country's most successful 
industries. Why in the world 
would they jeopardize anything 
they have? It doesn't make a 
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damn bit of difference who is 
President . .. they still got the 
same good thing going  for 
them. 

Now there earl  be a variation 
in degree of the intensity of 
prosecutions. But that's a 
normal business risk for them. 
In any event, killing  John 
Kennedy had no effect on that, 
one way or the other. 
WILLIS — Then there are 
those who theorize about the 
assassination involving  the oil 
people in Texas; the loss of 
gambling  interests in Cuba by 
organized crime;  and the 
retaliation of the CIA for the 
lack of air support during  the 
Bay of Pigs-invasion. 
WEISBERG — Yes. They're 
all theories. And for some of 
them, you can make up a case. 
I don't really think that you 
can make out a case that a 
rational oil millionaire would 
do this because he expected 
John Kennedy to be respon-
sible for the reduction of their 
very unfair, and unjust 
depletion allowance. 

For example—why, if it was 
fair for them, why wouldn't it 
be fair for coal operators? 
Every ton of coal they take out 
of the ground is that much of a 
depletion. 1 don't think It's 
reasonable, 

But where you run into a 
problem is where you deal with 
people who don't have to be 
reasonable. Still, 'it has to be 
someone in the position, either 
to have used Oswald, or to 
have set him up. And I don't 
know of any oil man who fits 
that pre-requisite. 
WILLIS — What about 
Oswald's military back-
ground—particularly as a 
radar operator at the Atsugi 
Naval Station in Japan? What 
Is known about his functions as 
a radar operator there? 
WEISBERG — Oswald was a 
radar operator, but he was not 
a "normal" radar operator. 
Oswald had at least a Secret 
security clearance . 	I am 
sure, at least a Top Secret 
clearance . . . and I am also 
sure a Crypto clearance. When 
I learned of that, I didn't know 
there was such a thing  as 
Crypto clearance. I learned 
about it on a talk show in 
December, 1966, when a man 
who represented himself as a 
former associate of Oswald's 
in the Marines. 

When I checked out other 
parts of that man's story,  

every bit checked. So I think 
the man was telling  the truth. I 
found confirmation buried in 
the Warren Commission 
records that he (Oswald) was 
at least of Secret clear-
ance—and believe it or not, 
there's no record of this in any 
of Oswald's military records .. 
. there's only a record of his 
having 	a 	Confidential 
clearance. In addition to that, 
the records of his advanced 
training  at Keesler Field 
(Keesler Air Force Base, 
Biloxi. Mississippi) had 
disappeared . • • which appears 
to me as being  rather strange. 
WILLIS — You've referred to 
"Crypto" clearance . . what 
is that? 
WEISBERG —Crypto has 
to do with your need to have 
clearance for cryptographic 
handling (knowledge of 
specialized systems for 
translating  codes) . . . I don't 
believe that in itself it is a 
separate kind of clearance. I 
think that other clearances are 
pre-req uisite to it. I have since, 
in my own way, and in a way 
I'm not prepared to go public 
with, obtained official con-
firmation that Oswald . . . in 
fact, did have Top Secret 
clearance. 

• 

WILLIS — Did Oswald actually 
possess a working  knowledge 
of the U-2 Reconnaissance 
planes and their surveillance 
flights over the Soviet Union as 
conjectured by some theorists? 
WEISBERG — I have no 
reason to believe he did—this 
is all conjecture. His work had 
to do with height-seeking  
radar. Oswald was one of the 
five men in his unit who had 
the higher clearance and the 
knowledge of this, then, to a 
degree unknown, radar 
capability. It turned out later 
that it was not unknown and 
had been published prior to the 
time of Oswald's defect .. . so-
called defection. 

WILLIS — Taking  into con-
sideration, among  other things, 
Oswald's ability to fluently 
speak Russian, wouldn't you 
say be had a relatively high 
Intelligence Quotient? 
WEISBERG — That's hard to 
evaluate, because I think he 
was a strange person. I think 
he was of higher than average 
intelligence, but I wouldn't 
know how to evaluate this in 
the terms of an IQ rating  . . 
he clearly was of superior 
intelligence. 

WILLIS — It is my under-
standing  that Oswald's Russian 
wife, Marina, whom he met 
and married while in Russia, 
was the niece of a Russian 
KGB colonel. Some say the 
colonel was an Intelligence 
agent. Is this true, or is it 
something  that was used only 
as sensationalism by critics 
and theorists? 
WEISBERG — . . First of all, 
you have to understand what 
the KGB is. The KGB is the 
Russian Ministry of Interior. 
One of its functions is intelli-
gence, but It has other func-
tions. Marina's uncle was a 
colonel In the KGB in Minsk. I 
have no reason to believe that 
he had an intelligence function. 
WILLIS — There is quite a bit 
of emphasis placed on 
Oswald's ability to obtain a 
passport after 24 hours of his 
application . .. is this true? 
WEISBERG — It is. I reprint 
the proof in facsimile in my 
first book. (This is true,) even 
though there would have been, 
for three different reasons, a 
look-out card filed against him 
in the State Department, if he 
applied for a passport again. 
Within 24 hours of his ap-
plication for a passport in New 
Orleans, he had it. 
WILLIS — Was it under the 
name of Lee Harvey Oswald? 
WEISBERG — Correct. 
WILLIS — Was it standard 
procedure that enabled Oswald 

to obtain his passport so 
quickly. 
WEISBERG — Well, other 
people who applied at the same 
time, didn't ( receive their 
passports within 24 hours). It 
took them a lot longer. 
WILLIS — Did Oswald defect 
to Russia? 
WEISBERG — First of all, I 
think you should put "defects' 
in quotes, because when it 
came time to actually 
renouncing  his American 
citizenship, he did not do it. So 
there's a real question as to 
whether or not it was a 
defection. That is one of the 
reasons, however, that there 
should have been a "flag" to at 
least delay his getting  a 
passport, 

Now in those days, passports 
were being  denied right and 
left for people who had much 
less ostensible connections 
with the Soviet Union. That 
made his getting  a passport, in 
itself, unusual. 

Then he had to borrow  

an American "sleeper" agent. 
For another reason, even if 

he didn't serve an American 
intelligence agency (and the 
State Department knew damn 
well nobody would tell them 
the truth), he presented a real 
problem to the U. S. in Russia. 
They wanted to get him back. 

What Oswald should have 
been prosecuted for had 
nothing  to do with giving  away 
military secrets. First, it had 
to be proven that they were 
secrets. Second, it had to be 
proven that they had been 
given away, and I don't think 
that either one of these things 
could have met the reasonable 
doubt standard of American 
justice. 

However, he did get a 
fraudulent discharge, and on 
that there was an open and 
shut case. 
WILLIS — That was a hardhip 
discharge, was it not? 
WEISBERG — Sure. Three 
days later he was on his way to 
Russia. 
WILLIS — Is that considered a 
short period of time for a 
discharge of be processed? 
WEISBERG — Well no, it took 
about six weeks for the 
discharge to come through. 
But he spent three days after 
he reached his mother, 
panhandled $25 for her, and 

was off. 
WILLIS — Many theorists 
seem to place a high regard on 
discrepencies contained in 

money . . to come back to the 
United States. The State 
Department wasn't looking  to 
invest in his return again. It 
was q uite unusual in all 
respects. 
WILLIS — Why was Oswald 
not prosecuted upon his return 
to this country, for divulging  
military secrets pertaining  to 
our radar operations? 
WEISBERG — I think that's a 
good question. I raised that 
question in my first book. In 
fact, they (the U. S. Govern-
ment and Oswald )  made a 
deal. He insisted he would not 
come back until they 
guaranteed he would not be 
prosecuted. And he wasn't. 
WILLIS — And the U. S. made „ 
all of those concessions simply A 
because they wanted him back 
that badly? s.) se 4̂ ' 

WEISBERG — I think they Li 	t 7' a 
wanted him back, and the 	if, :E. 'E 	Lt 
Russians wanted to get rid of 	cl 2 

him for reasons we have to 	s;. 
conjecture . . . for one reason, 	 L.1 1=4.. 
the Russians suspected he was 
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Editor's note: The following interview by Jim Willis is not 

meant to sensationalize or dramatize the story of the 
assassination of John F. Kennedy. Mr. Willis was merely 
provided with a rather unique opportunity to speak with an ex-
tremely interesting individual who has done an incredible 
amount of investigative work on a significant happening in 
America's history. We are pleased that Harold Weisberg has 
offered to share his findings with us. 

". . . my work focuses on the integrity 

of our society and the functioning, or 

non-functioning of basic institutions." 

By Jim Willis 

Note: The following is the 
completion of a two-part inter-
view conducted with Harold 
Weisberg of Frederick, MD. 
Part one of the article ap-
peared in the February 28 
edition of The Republican. 

WILLIS — The February 21, 
1964 cover of Life Magazine 
was a photograph of Oswald, 
which, according to Marina, 
she took in their backyard in 
the spring of 1963. Oswald is 
shown holding a Trotskyite 
newspaper "The Militant," in 
one hand, and the rifle he 
allegedly used to shoot Ken-
nedy with in the other. In addi-
tion, a holstered pistol was 
strapped to his waist which 
was presumed to be the 
weapon he used to kill a Dallas 
policeman, J. D. Tippit. 

Oswald claimed this photo-
graph was a fake and that he 
could prove it. Do you believe 
it to be an altered photo? 

WEISBERG — The House 
Committee's evidence that 
those are natural pictures are 
not persuasive to me. I believe 
that it is quite possible that 
those pictures were altered. I 
think it is even possible that 
Oswald did the alteration — I 
don't know. 

WILLIS — He had the photo-
graphic expertise? 

WEISBERG — Some. We 
don't know how much. 

WILLIS — Didn't Marina 
Oswald testify that the picture 
was taken in March? 

WEISBERG — I've 
forgotten, but, yes she testified 
to taking one picture, and now 
we know that there are not 
fewer than three . . . however, 
there's no question about 
where it was taken. The back-
ground material identifies It as 
the . . . address at 'which they 
lived. 

WILLIS — Many questions 
have been raised concerning 
Oswald's association with 
George DeMorenschildt, a 
member of the Dallas-Ft. 
Worth "White Russian" com-
munity. DeMorenschildt, by 
his own admission, worked as 
an intelligence agent for the 
French Underground during 
WWII. Some theorists specu- 

late that DeMorenschildt was 
"baby sitting," or guiding 
Oswald as part of a con-
spiracy. What was DeMoren-
schildt's association with 
Oswald? 

WEISBERG — I think it has 
none of the meanings that it's 
attributed to. DeMorenschildt 
was an off-beat character. 

WILLIS — Was he wealthy? 
WIESBERG — No, but he 

wasn't poor. His wife was 
sometimes wealthy and 
Oswald was anything but the 
type of drab person who 
characterized the Ft. Worth-
Dallas Russian community. 
DeMorenschildt found Oswald 
a kind of an interesting 
character . . . there aren't that 
many people who go through  

defection, or even try to defect 
to the Soviet Union. There's 
absolutely no reason to believe 
that DeMorenshcildt was any-
thing like a "baby sitter," 
which is one version, or any-
thing at all like that . . . (or 
that he) supervised Oswald in 
the assassination. It's out of 
character for both men. 

WILLIS — Marina Oswald 
testified that her husband 
made an attempt on the life of 
General Edwin Walker on the 
night of April 10, 1963, in which 
he allegedly fired at Walker 
through the window of 
Walker's home while he was 
seated in his study. His at-
tempt was unsuccessful. 

WEISBERG — It doesn't 
exist. 

WILLIS — There was eye-
witness testimony to the effect 
that there were two men 

WEISBERG — It was fab-
ricated in any event. The 
envolvement of Oswald was 
fabricated 	. The Dallas 
police records show that a 30-
caliber bullet was used, and 
not a 6.5 Mannlicher Carcanno. 
The chemical analysis of the 
Walker bullet shows clearly 
that it was not the same kind 
of bullet that Oswald used if 
Oswald fired at the President. 

WILLIS — Why would 
Marina Oswald give this type 
of damaging testimony con-
cerning her husband's involve-
ment. Was she induced to do 
so? 

WEISBERG — She also 
concocted the story, with the 
help of her then, business 
agent, that Oswald was going 
to kill Richard M. Nixon, and 
that she kept him from doing it 

by locking him in the bath-
room. Did you ever hear of a 
lock on that side of the bath-
room door? 

When this became a little too 
much for people to live with, it 
was then improvised that this 
relatively small woman, by the 
exertion of super-human effort 
and remarkable powers of per- 
suasion, . 	. could keep the 
door closed against Oswald 
pulling, and second, her per-
suasion had to do with her 
threats of what she would do to 
Oswald if he didn't agree not to 
do it. This story's not credible. 
It was fabricated by her then, 
business agent, John Martin, 
because he saw commercial 
possibilities in it. 

And Nixon was not in Dallas 
at the time in any event. 

WILLIS — Why would they 
accept Marina as a credible 
witness? 

WEISBERG — They had 
nothing else. She changed her 
story on everything, and then 
they explained that away by 
getting her to say that, up until 
then she had been lying, but 
she wasn't under oath. Now 
that she was under oath, she 
was a completely trustworthy 
person, and wouldn't think of 
lying. 

WILLIS — During the three 
year period following the John 
Kennedy assassination, some 
17 witnesses involved directly, 
or peripherally in the original 
events, died. One witness was 
the victim of a shot in the 
head. An actuary who was 
asked to compute the life 
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expectancy of 15 of the de-
ceased witnesses concluded 
that on November 22, 1963, the 
odds against all 15 being dead 
by February 1967, were 100,000 
trillion to 1, (London, Sunday 
Times, February 26, 1967). 

Do these statistics have any 
real significance? 

WEISBERG 	It's 
prevocative, but immaterial. I 
don't know of any one of these 
witnesses who took a secret to 
the grave that he couldn't have 
told. And I don't know of any 
real connection with the crime 
that anyone of them had. 

Most of the so-called wit-
nesses, were not witnesses. 
Some had done all that could 
be done to destroy the Warren 
Report, in any event. A classic 
example is William Whaley. 
He had misidentified Oswald. 
He had said that Oswald was 
wearing two jackets, when 
Oswald was wearing neither. 
He was wrong on everything. 

WILLIS — Did he testify as 
to the shooting? 

WEISBERG — He testified 
in deposition. 

WILLIS — He was at the 
scene of the shooting? 

WEISBERG — He was the 
cab driver who supposedly 
took Oswald from the bus 
station to two different ad-
dresses — neither one of which 
was Oswald's. And naturally, 
you take a cab in order to not 
go all the way home. So 
Oswald took a cab to not go all 
the way home. 

Oswald was in the ten 
hundred block of North 

Beckley, and in one version 
. . . he took him to the five 
hundred block . . . another one 
I think it was to the 700 block. 
There's still another version in 
which he took him to the inter-
section of two streets which 
don't intersect. 

WILLIS — When Jack Ruby 
shot Lee Harvey Oswald in 
front of millions of television 
viewers, did you feel he was - 
purely "self-motivated?" 

WEISBERG — . . . I think 
that Ruby was one of the men 
who was most subject to sug-
gestion, and that he could have 
been turned on without being 
aware of it. 

WILLIS — There is a book 
out called "Betrayal," by a 
man named Robert Morrow, in 
which he claims to have been 
an intelligence agent for the 
CIA, and that David Ferrie, 
Clay Shaw, Lee Harvey 
Oswald. et al, were working 

for the CIA — and in the book 
he outlines the entire story 
leading up to the assassination. 
What is your opinion of 
Morrow's book? 

WEISBERG — . . You can't 
even call something like that 
B. S. There's a practical value 
in B. S. — you can put it on the 
land and get some good out of 
it. I read the first two chap-
ters, only because I was sup-
pOsed to to do a talk show with 
him by telephone, . . . he 
chickened out. All I had to do 
was read the first two para-
graphs and I knew the book 
was a fake. 

WILLIS — How can people 
write books like that and not 
fall under heavy criticism? 

WEISBERG — Criticism 
from whom? The government? 
They love it! 

WILLIS — From people like 
yourself... 

WEISBERG — They do. I 
criticize them every time I 
have an. occasion to. I just 
wrote a guy who sent me a 
copy of a book and said he 
wanted to come to see me, (I 
told him) that I prefer he 
didn't. The book, I don't think 
it's out yet, is called the 
"Carlos Confessions." And all I 
got to do is read the blurbs on 
the dust jacket. 

WILLIS — Sometime ago, a 
book called "Marina and Lee" 
was published. The book was 
written by Priscilla Johnson 
Melklillan, with the assistance 
of Marina Oswald. It is the 
story of Marina and Lee from 
when they met in Russia and 
up until the assassination of 
JFK. The book is written to 
emphasize Oswald's involve-
ment and guilt. It has been 
rumored that the publication 
was financed by the CIA. 

WEISBERG — That wasn't 
necessary, and I don't believe 
it. The publishing house was a 
very wealthy publishing house. 
These books are worse than 
worthless, but I have no reason 
to believe that the CIA subsi-
dized Priscilla, who is a 
wealthy woman. There was 
another, however, connection 
which Priscilla does have with 
the CIA. She translated (Svet-
lanna) Aleuva Stalin's (daugh- 

ter of Joseph Stalin, absolute 
ruler of Russia from 1930 until 
1953) book. 

WILLIS — Did she translate 
the book for the U. S. govern-
ment or for the publisher. 

WEISBERG — Ostensibly 
for the publisher. But Aleuva 
was one of the CIA's greater  

coupes. She was Stalin's 
daughter, and she wrote an 
anti-Soviet book. Of course this 
suited Priscilla's political be-
lief beautifully. That's a closer 
connection with the CIA. 

WILLIS — What persuaded 
her to go after that particular 
book? 

WEISBERG — Belief. 
Genuine belief. And besides 
that, — there she was, a so-
called reporter who had actu-
ally interviewed Oswald. It 
turns out her interview was an 
effort to actually persuade him 
into a course of action. 

WILLIS — She interviewed 
him in Russia, is that correct? 

WELSBERG — That's right. 
She's one of the two who did. 
The other was a woman whose 
name is Aline Mosby, who 
when I last heard, was doing 
radio broadcasts from France. 

WILLIS — In November, 
1975, Robert Sam Anson had a 
book published called "They've 
Killed the President." Do you 
feel that his work is ac-
curate? 

WEISBERG — Corn-
mercializer. He credited a lot 
of the work of other people, 
and stole what he didn't . . . 
and the work has to be largely, 
not his own. His theorizing is 
no good. The book is a misdi-
rection, and if it hadn't been, 
Bantam would never have pub-
lished it. 

WILLIS — One of the more 
dignified critics is the ex-con-
gressman, Allar Lowenstein. 
What do you know about his 
work? 

WEISBERG — I would say 
that what little I know about 
him is all good. He is a very 
impressive man . . . I would 
say that his approach, by and 
large, on the Robert Kennedy 
assassination, is quite respons-
ible. I also believe that it's un-
fortunate that he got involved 
in it as late as he did — when 
it was too late for too many 
things to be done. But he im-
presses me as a man of in-
tegrity and of only good in-
tention. 

WILLIS — Do you see a con-
nection between the John 
Kennedy, Robert Kennedy, and 
Martin Luther King assassi-
nations? 

WEISBERG — What you're 
really asking me is did the 
same people really do the jobs, 
and the answer is no. You can 
see a different kind of con-
nection. There's a philo-
sophical relationship. All of 
these things came at the same  

point in the careers of these 
men, and all served the same 
purpose . . . to eliminate those 
men at a time of major 
changes in their policies. Each 
one, at a time when he had a 
potential for greater leadership 
in the direction in which many 
powerful forces did not want 
country to go. But this is not a 
a factual, tangible connection 
between the crimes. 

WILLIS — The similarity 
between Lee Harvey Oswald, 
and James Earl Ray was if 
they indeed were not guilty, 
they were made up to be 
patsies — perhaps not patsies, 
but their guilt is questionable. 

WEISBERG — I think you 
can go so far as to say patsies, 
in the meaning of the law. With 
Ray, I have no doubt at all. 

WILLIS — As to his guilt or 
innocence? 

WEISBERG — Innocence 
. . . and if you're talking about 
who did the shooting. The case 
that could have been made 
that Oswald was the shooter 
was not made by the FBI, and 
its not because the FBI does 
not understand evidence and 
doesn't have the capabilities of 
proving it scientifically. This is 
one of the things that per-
suades me that Oswald didn't 
fire a shot. With Ray, I have 
other reasons having nothing 
to do with the gas station... 

WILLIS — Where Ray bad 
a flat tire repaired, sup-
posedly? 

WEISBERG — No, it was 
a slow leak. And he didn't get 
it repaired — he couldn't get it 
repaired . . but that's not the 
evidence I'm talking about. 
And at this point, I don't want 
to go public with the evidence 
I'm talking about. It's quite 
substantial, and entirely un-
known. 

WILLIS — James Earl 
Ray claims his movements and 
activities were financed by a 
man in Canada known as 
"Raoul." Do you believe 
"Raoul" exists. 

WEISBERG — Somebody of 
that sort has to have been in 
Play's life. I know Ray very 

well. I know his family very 
well. And there's not one of 
them capable of doing the kind 
of things Jimmy did alone. 

WILLIS — What purpose 
would it serve anyone to fi-
name a man like Ray . .. that 
is if he didn't kill Martin 
Luther King? 

WEISBERG — I think Ray is 
the closest thing I have seen to 
a natural matey Ha rinaun't ocIr 



WEISBERG — Yes. It was a 
spontaneous conspiracy by 
people who talked themselves 
into believing the opposite. 
They knew better. The 
members of the Commission 
knew better, and the members 
of the staff knew better. There 
is no innocence. 

I have obtained all but one of 
the Commission's top-secret 
executive sessions, . . all the 
rest of them which I do have, 
I've sued for successfully. It 
leaves absolutely no doubt. 

WILLIS — Do you expect 
that your investigation will pat 
you in such a position that you 
would be a worthwhile target 
for someone to "snuff" you 
out. 

WEISBERG — No more than 
I am now — and it hasn't 

- happened. 
WILLIS — Does that tell you 

something? 
WEISBERG — Sure. It tells 

me that those who are 
responsible for the assassi-
nation (of JFK) believe it's 
going to be impossible to find 
out who did the job . . . I've 
never been looking for them. 

WILLIS — Have you ever 
been audited by the Internal 
Revenue Service? 

WEISBERG — Yes. It took 
them a year, and they wound 
up with a lot of respect, and we 
got a sizeable refund. 

WILLIS — What happens 
now that the Congressional 
Assassination Committee is 
done... 

WEISBERG — They're not 
quite done. We don't know what 
they're going to publish yet. I 
think that the worst conse-
quence is going to be more 
reason for people to be disen-
chanted with government. I 
don't think they're going to 
have any great degree of 
credibility. 

WILLIS — Howard Donahue, 
a Baltimore gunsmith, 
theorizes that the fatal shot 
which killed JFK came from a 
secret service man's automatic 
weapon. Supposedly it may 
have discharged when the 
guard heard the first shots and 
stood up in one of the cars 
behind Kennedy, to determine 
where the shots came from. 

WEISBERG — Yes, the 
"Marksman (theory)". I think 
it's an outrage. First of all, it's 
physically impossible. If the 
man knew anything about the 
undisputed facts of the crime, 
he'd know that that was an 
impossibility. Second of all, 

questions. He keeps his mouth 
closed, and his mind works in 
a strange way . . . and he 
doesn't recognize that there is 
anything unusual about anyone 
of these things. 

WILLIS — If there was a 
cover up, why do you think the 
government and the news 
media has gone to such lengths 
to cover up the truth? 

WEISBERG — I think that 
with the news media it can 
have various explanations. I'll 
give you some of the more 

. obvious ones. They're not 
about to confess that they 
failed, what I regard as sacred 
American journalistic concepts 
and responsibilities. 

Second, they're not about to 
confess that they uncritically 
reported what amounts to 
official propoganda, and to a 
large degree, some of them 
don't want these kind of sub-
stantial questions raised about 
the government. 

They'll all go for crooked 
dogcatcher stories, but this 
gets to the very heart of 
whether or not we have in-
tegrity in government. These 
are the most subversive of 
crimes and I don't think that 
the major elements of the 
media want the truth to come 
out. 

WILLIS — When you 
started with your "crusade,"-
did you ever expect us to kuow  
the truth? 

WEISBERG --If you mean 
by truth, who killed John Ken-
nedy, the answer is no. If you 
mean recognition of the fact 
that the expected job hadn't 
been done, and should be, I 
was unjustifiably optimistic. .. 
I don't think that a writer 
who meets the obligations of a 
writer, becomes a crusader ... 
I think he's meeting his obli-
gations. 

I have my own concepts of 
what the responsibilities of 
citizenship are; what the 
responsibilities of the Ameri-
can writer are; and my own 
concepts of the magnitude and 
consequences of these crimes. 
I just a little while ago said I 
regard them as the most sub-
versive of crimes. I think they 
nullify an entire system of 
society. 

WILLIS — In the assassi-
nation of John and Robert 
Kennedy, Martin Luther King, 
and the attempt on George 
Wallace's life, all of the 
alleged assassins kept diaries 
of their activities. Why is that? 
That would seem to be a  

deliberate attempt to incrimi-
nate oneself, or to be a "plant" 
among their personal pos- 
sessions by others to incrimi-
nate them. 

WEISBERG — Oswald 
didn't, except for the Russian 
period. And what's called 
Oswald's "diary" is a lot more 
consistent with an intelligence 
report than it is with a diary. 
Bremmer (Arthur Bremner, 
who attempted to kill George 
Wallace)  was without a 
doubt, a psychopath. But 
again, you were asking me 
before about whether this can 
bear a relationship in terms of 
what it accomplished, to the.  
other assassinations, and I said 
the answer is yes . . . and in 
this sense, the answer is yes. 

WILLIS — I unaerstand that 
Robert Kennedy's assassin, 
Sirhan Sirhan, underwent a 
series of hypnotic sessions in 
an attempt to uncover his 
motivations. He is reportedly 
highly susceptible to hypnotic 
suggestion. Some theorists 
state that Sirhan may have 
assassinated Senator Kennedy 
as the result of "post hypnotic 
suggestion." 

WEISBERG — I think that's 
not an unreasonable con-
jecture. He apparently was 
highly susceptible to hypnosis. 
. WILLIS — Is that theory also 

'a possibility with Oswald and 
Ray? 

WEISBERG — No. I've no 
reason to believe it with either 
one. However, I do know that 
the Warren Commission was 
interested in whether or not 
Oswald could have been a 
"Manchurian Candidate"-type. 
My first lead into . . . "mind 
bending" was from a CIA re-
port in the Warren Com-
mission's files. It was only 
about five pages that nobody 
appeared to understand, in 
which the CIA's conclusions 
were that the Russians didn't 
have the capability by a 
combination of psychological 
and medical devices, and that 
we were five years ahead of 
them anyway. And that five 
years ahead of them fascinate 
me. 

WILLIS — Did this "mind 
bending" involve the use of 
drugs? 

WEISBERG — Yes. 
WILLIS — Do you believe 

the Warren Commission 
knowingly covered up the truth 
in the beginning?  

there are pictures that prove it 
was impossible. 

WILLIS — What about 
theories that state there were 
gunmen who fired at President 
Kennedy from the sewers at 
Dealey Plaza in Dallas? 

WEISBERG — There's a 
very strange situation on 
Dealey Plaza, which was 
originally flat as a pancake, 
when they created the triple 
underpass — the purpose of 
which was to eliminate an 
enormous grade crossing. They 
excavated. In the course of the 
excavation, which led to the 
triple underpass and the 
decline, and the two grassy 
knolls . 	. there was still an 
enormous flat area of the rail-
road yards and of a very large 
parking area. And what was 
going to happen to all the 
water that fell when it rained? 
So you have something that I 
have never seen any place else 
. . . two sewer inlets, one of 
which is immediately behind 
the picket fence and one of 
which is adjacent to the rail-
road tracks nearby. Each one 
of them is 30 inches . . . more 
than big enough for a man to 
get into. The one behind the 
picket fence would have made 
an ideal place for a man to 
hide, or an ideal place to drop 
a weapon. 

WILLIS — What about the 
fact that many witnesses 
testified that the shots came 
from the grassy knoll which 
would have been to the front 
right side of the President's 
limousine . . . particularly the 
testimony of S. M. Holland who 
testified that he heard shots 
and a "puff of smoke" come 
from behind a fence at the 
area referred to as "the grassy 
knoll?" 

WEISBERG — Yes, the puff 
of smoke and things like that 
. . . could be innocent — and 
I'm aware of it. There's a 
steam-pipe there. When I saw 
the steam-pipe, it was well- 
wrapped with insulation, and I 
can't imagine any steam 
getting out of- it. I don't know. 

WILLIS — Most gunpowder 
is smokeless, and has been for 
quite awhile... 

WEISBERG — It depends on 
what you use. I don't think that 
all powder is completely 
smokeless. Besides, you've got 
something else. What happens 
if you've got a well-oiled rifle? 

What happens to the oil? it 
burns. 

WILLIS — I once saw a 
picture of some men who had 
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been arrested on board a 
freight train and marched into 
the Dallas Pollee Department 
headquarters. According to the 
caption below the picture, the 
men 	were 	arrested, 
questioned, and released — but 
no arrest records were on file, 
and no one remembered them. 
They were referred to as the 
"railroad tramps," and 
theorists suspect a connection 
between them and the assassi-
nation. 

WEISBERG — They were 
not arrested at the scene of the 
crime. They were not arrested 
— and It would have been im-
possible for them to shoot from 
where they were picked up. 
You have never heard 
anything truthful about these 
people if it had to do with any 
kind of involvement. They 
were taken off of a railroad 
car which was not in Dealey 
Plaza at the time of the crime. 
It was a freight car, behind the 
Central Annex Post Office, an 
hour and a half or so after the 
crime. 

WILLIS — Is it on the other 
side of the triple underpass? 

WEISBERG — No, it's on 
the same side of the triple 
underpass, but it is to the 
south. It is a good three blocks 
away from the Texas School-
book Depository Building, and 
the scene of the crime. 

WILLIS — A woman testified 
that on the morning of the 
assassination, she drove 
through Dealey Plaza enroute 
to work and that a truck stop-
ped in front of her, before the 
triple underpass, and also that 
a man got out and walked to- 
wards the grassy knoll area. 
She testified the man was 
carrying what appeared to be 
a rifle in a case. She stated 
that she then pulled up along 
side of the truck and looked the 
driver directly In the face. She 

-.Identified the driver later as 
being Jack Ruby and made 
this identification following 
Ruby's arrest for the killing of 
Oswald. 

WEISBERG — I don't 
believe it. . . I think people car 
fabulate. There's a lot of that. 

WILLIS — The House 
Assassinations Committee re-
cently gave a tape recording of 
the assassination events in 
Dealey Plaza to acoustic 
experts for analysis. The 
recording was made by a 
police motorcycle patrolman's 
radio being left in the transmit 
position, and the tape was 
recorded at police head- 

quarters, where all radio 
communications are taped. 
The acoustic experts testified 
that their tests indicated four 
shots had been fired, according 
to the analysis of that tape. 

WEISBERG — That's a 
funny one. The House Com-
mittee had set out. . . to put 
down all criticism and all 
critics. This was to be the ulti-
mate putdown. When they gave 
it to a reputable organization 
to check, they expected it to 
come back as disproof ... they 
were shocked when it came 
back another way, and they 
suddenly realized this was the 
one thing that could save them 
from total bankruptcy. 

WILLIS — Prior to that, I 
heard on the news that there 
was a picture of the School-
book Depository Building that 
showed two men in the win-
dow. 

WEISBERG — Absolutely 
true . . I got the information 
on that picture in one of the 

lawsuits 1 mentamed before. 
There was a man named 
Bronson, the FBI saw . his 
pictures and filed a report that 
never got to Washington, In 
which they said they had seen 
the pictures and they don't 
even show the building. The 
FBI knew about pictures that 
the Dallas Field Office never 
told Washington about. 
Bronson was only one such 
Can. 

WILLIS — Is there one 
particular document or piece 
of information that you con-
sider a focal point of your 
work. Is there anything so sur-
prising, that nobody else has? 

WEISBERG — Well, that's 
been true of most of what I 
publish, but once I published it, 
it wasn't true. Take for 
example the official death 
certificate that never surfaced 
in the official investigation, 
and disproved the entire of-
ficial story of the assassi-
nation. 

WILLIS — You're referring 
to JFK's autopsy report? 

WEISBERG — No, I'm talk-
ing about Admiral Burkley's 
certificate of death which I 
reproduced in facsimile in 
"Post Mortem." 

WILLIS — He was the naval 
officer that oversaw the 
autopsy? 

WEISBERG — He was the 
only doctor in the world who 
was in the Dallas Emergency 
Room and the Bethesda 
Hospital — and he placed the 
location at which the wound in  

the President's rear, the non-
fatal wound, said to have been 
in the neck, at the level of the 
third thoracic vertebra. 

WILLIS — That's the wound 
they said was an entry wound? 

WEISBERG — That's right. 
WILIJS — Who was Com- 

mander Humes? 
WEISBERG — He was a 

liar. 
WILLIS — Was he the one 

who burned the original 
autopsy notes, according to his 
testimony? 

WEISBERG — He didn't 
burn the original autopsy 
notes. He burned the original 
draft of the autopsy. And you, 
will read, if you read "Post 
Mortem,"that he didn't do that 
until after he knew Oswald was 
dead. Then his handwritten 
version was edited at the Navy 
hospital, in his handwriting. 
When that wasn't adequate, they 
made other changes. 

WILLIS — Why do these 
people who have since been 
proven liars, not been repri-
manded or made to answer? 

WEISBERG — Nobody 
wants to. They had Humes be-
fore the House Assassinations 
Committee. They knew he was 
a lyer, and all they did was 
give him a chance to make 
excuses. They never asked him 
a single question of any conse-
quence . . . now you under-
stand what concerns me. What 
this really means is that there 
is this invisible thread hanging 
over every President at any 
time. He may feel called upon, 
in the interest of the nation, to 
make a decision that he thinks 
may be unpopular among 
powerful forces. 

WILLIS — He won't do it? 
WEISBERG — He's going to 

think twice if he does. 
WILLIS — The presidents 

must be aware of who these 
forces are, to some extent. 

WEISBERG — I don't think 
so. I don't think anybody 
knows. 

WILLIS — Why do so many 
of the assassination theorists 
start off responsibly and then 
get off the right track? 

WEISBERG — Because they 
get lost. They get bogged down 
in their own theorizing. There 
is no way not to get lost in any 
of these cases if you're a 
theorist. 

WILLIS — That is why you 
avoid being a theorist? 

WEISBERG — Well, partly. 
Partly because it's not my 
way. But I avoid it knowingly 
because I know it is one way 

not to be responsible. Now that 
doesn't mean that I don't give 
a lot of thought to possibilities. 
And I do a lot of theorizing 
when it comes to how I'm 
going to get evidence, and 
where it's hidden. But that's a 
different kind of theorizing. 
That's really analysis. 
• WTI.I.IS — You have, for the 
most part, completely dis-
proven the Warren Com-
mission's official report. Yet 
they must have had a lot of 
confidence in themselves if 
they thought they could pre-
fabricate so many lies and get 
away with it... 

WEISBERG — It wasn't so 
much that they had confidence 
in themselves . . . they did 
whatever they could to make 
their preconception appear to 
be tenable, and one of the 
means by which they were 
able to do this was to operate 
entirely in secrecy. 

WILLIS —"What do you think 
will happen in the future 
regarding these investigations? 
Is there anyone who will con-
tinue doing what you are 
doing? 

WEISBERG — I am, as long 
as I live . .. remember that all 
sorts of variants of this are 
possible — and remember that 
my work focuses on the in-
tegrity of our society and the 
functioning or nonfunctioning 
of basic institutions. I'm not 
pursuing a "whodunnit," and I 
can conceive of how that could 
be quite appropriate or how 
people might regard it as 
inappropriate. 

Now you'll find that there is 
a place in "Post Mortem," 
where in legalistic language, 
the Department of Justice 


